
 

 
ACTA DE SESSIÓ DE 
Ple 
 
Data i Hora  29 d' abril de 2014 20:00 
Lloc  Sala Ple 
Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2014/4 
  

PRESIDENT    l�lm.              IGNASI GIMÉNEZ RENOM 

 ASSISTENTS                
                                      MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA 
                                      LOMAS CORTES OSCAR 
                                      PUIG MAYOR M. ANTONIA 
                                      GONZÁLEZ NAVAS PEPE 
                                      CANALIS ALSINA ALEIX 
                                      MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                      CREUS OLIVERAS JOAN 
                                      MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                      PEREZ MOREJON DANIEL 
                                      RODRIGUEZ CASTILLO SORAYA 
                                      LEIVA REYES JOSE 
                                      FERNANDEZ BARRAGAN RAMON 
                                      CARRERAS PECANINS JOSEP 
                                      SAMPERE VALERO AGUSTI 
                                      BACARDIT BOTIFOLL LLUIS 
                                      GARCIA FANDINO BEATRIU 
                                      SERRA ARDERIUS  MARC 
                                      SAGRERA RIUS DANIEL 
                                      CARPIO LOPEZ ANTONIO MANUEL 
                                      MARTOS MARTINEZ VICTOR 

 

     SECRETARI                      BOADELLA VERGES JULI 
     INTERVENTOR                  FERNANDEZ VILLAVERDE JOSE MANUEL  
 

 

 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament 
Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos 
en l'ordre del dia. 
 
ORDRE DEL DIA 
1.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i dels acords de les Juntes de Govern  
     Local 
2.- Aprovació inicial de la modificació de crèdit 3/2004 del pressupost de  
     l'ajuntament. 
3.- Aprovació provisional modificació puntual del Pla Parcial Can Bages, subsector II,  
      illa sud. 
4.- Proposta d’adhesió a la declaració sobre els 35 anys d’Ajuntaments democràtics 
5.- Proposta d’adhesió a la commemoració del centenari de la mancomunitat de  
     Catalunya 
6.- Assumptes sobrevinguts. 
7.- Precs i preguntes. 



 
1.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 338 de 21 de març de 2014 al núm. al 
487 de 23 d’abril de 2014.  
Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions del 25 de març, 1, 8, i 22 d’abril de 2014. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
SORTEIG MESES ELECTORALS 
A continuació el Sr. Alcalde informa del sorteig per designar els Presidents i Vocals 
de cadascuna de les Meses Electorals pels propers comicis electorals europeus que 
tindran el lloc el proper diumenge dia 25 de maig. 
  
2.- MODIFICACIÓ DE CRÈDIT AL PRESSUPOST NÚM. 3/2014. 
ATÈS que l’alcalde ha ordenat la incoació d’expedient de baixes per anul�lació i 
d’autorització de crèdit extraordinari al pressupost de despeses de l’ajuntament, 
d’acord amb el que es preveu als articles 175 i 177 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals. 
ATÈS que en la tramitació de la modificació de crèdit s’ha seguit el que disposen els 
articles 8, 9 i 11 de les Bases d’Execució del pressupost. 
VIST l’informe de l’interventor. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 3/2014 del 
pressupost de l’ajuntament, d’acord amb el detall que figura a l’expedient i amb el 
resum següent: 
ESTAT DE DESPESES  
- Transferències negatives ....................................................... 3.400,00 
- Crèdits extraordinaris ........................................................... 5.700,00 
- Baixes per anul�lació ............................................................. 2.300,00 
Variació de l’estat de despeses ................................................. 0,00 
 
SEGON.- Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública durant un termini 
de quinze dies comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci 
corresponent al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovada la modificació de crèdit en cas que no 
es presentin reclamacions en el període d’informació pública i publicar el resum 
per capítols en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, entrant en vigor una 
vegada publicada. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Oscar Lomas,  PSC, presenta la proposta exposant que es tracte per una 
banda, de la creació de partides nominatives de subvenció a favor de la Fundació 
Privada Atendis i del Grup Il�lusió, i d’altra banda, del traspàs de 900 € de la partida 
de material d’oficina de despesa corrent a inversions. 
Aquest import, es destinarà a pagar la quota residual del rènting de les 30 
impressores multificionals que té l’Ajuntament, ja que s’estima que la vida útil 
d’aquestes màquines encara pot durar dos anys més. Per tant, amb aquesta petita 
inversió ens estalviarem al voltant de 7.000 € anuals que significaria el realitzar de 
manera immediata un nou contracte de rènting. 
Per CiU el Sr. Agustí Sampere  intervé  tot dient  que tal i com ja varem 
manifestar el passat mes de febrer, i en altres ocasions, aquests no son els nostres 
pressuposts i ja hi varem votar en contra pels motius que en repetides ocasions 
hem reiterat i aixó ens trobem davant d’una reclasificació de subvencions  on 
desvestim un sant per vestir-ne un altre i una execució d’un valor residuals d’un 
lising que permet prolongar dos anys mes la vida útil d’algunes màquies 
fotocopiadors , i que per tant entenem que ha de suposar un estalvi pel Consistori. 



Bo serà el nostre grup municipal qui posi traves peró, tampoc podem votar-hi a 
favor, per tant el nostre vot serà l’abstenció. 
Per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrera, manifesta també l’abstenció del seu grup pel fet 
que el canvi de les subvencions de les entitats torna a deixar bastant a la vista que 
cal establir uns criteris clars i entenedors, i que marqui uns paràmetres clars. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:       DOTZE          (12) dels regidors del PSC  
Vots en contra:    CAP           
 Abstencions:      VUIT             (  8) dels regidors de CiU, Altraveu i PP 

 
3.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA 
PARCIAL DE CAN BAGES, SUBSECTOR II, ILLA SUD. 
ATÈS que per acord de la Junta de Govern Local adoptat en data  23/07/2013 
s’aprova inicialment la modificació del Pla Parcial de Can Bages, subsector 2, 
promoguda per la Junta de Compensació.  
ATÈS que l’acord d’aprovació inicial es va condicionar a l’aportació per part de la 
Junta de Compensació de la relació dels propietaris o titulars d’altres drets reals 
sobre les finques afectades per la modificació del Pla Parcial, públiques o privades, 
durant els cinc anys anteriors a l’inici del procediment de modificació que s’ha 
d’acreditar amb les certificacions pertinents expedides pel Registre de la Propietat 
de Sabadell, núm. 4. 
ATÈS que per escrit presentat en data 5/09/2013 la Junta de Compensació va 
presentar els certificats de les finques registrals afectades 18.495, 18496, 18497, 
18501, 18502 i 18.503, que ha estat incorporats al projecte de modificació del Pla 
Parcial de Can Bages, subsector 2. 
ATÈS que l’aprovació inicial ha estat exposada al públic mitjançant edicte al BOPB 
de 18/10/2013, al diari El Periódico, del dia 20 de març 2014,  i al tauler d’edictes 
electrònic d’aquesta corporació. 
ATÈS que igualment s’ha notificat individualment a tots els interessats dels sector. 
ATÈS que s’ha sol�licitat informe a empreses de serveis, i que la companyia 
ENDESA ha presentat escrit en data 9/12/2013 en el que posa de manifest que 
consideren adequada la modificació del Pla Parcial i que no tenen al�legacions a 
formular. 
ATÈS que durant el període d’informació pública es presenten dues al�legacions: 
1. En data 20/11/2013, per Francisca Sánchez Abellán, en nom propi i de Josefa 

Sánchez Abellan i José Luis Sánchez Abellan, en nom propi i de Joaquin Sánchez 
Gallardo, Joaquín Sánchez Abellan, María Sánchez Abellán i Antonia Sánchez 
Abellan la que es proposa modificar l’actual qualificació de la parcel�la G5, que 
és Industria gran, Clau 7a, per la de Indústria Mitjana, Clau 7c. 

2. En data 20/11/2013 per Antonio Nogales Campaña que proposa traslladar la 
superfície de sòl que li correspon en el proindivís de la parcel�la G4, a la 
parcel�la M3 que seria de la seva propietat exclusiva. 

Vist l’informe favorable emès per l’arquitecte municipal en data 17/03/2014 
respecte a la proposta efectuada per la Junta de Compensació d’estimar les 
al�legacions efectuades en el sentit “de resoldre els proindivisos de parcel�les 
mitjançant el canvi de qualificació” i de subscriure “les conclusions presentades a 
l’informe, donat que les modificacions no qüestionen el contingut de la modificació 
del Pla Parcial aprovada inicialment i tenen per objecte millorar la gestió de dues 
parcel�les i no suposen cap perjudici per les restants”. La nova proposta suposa la 
qualificació de les parcel�les G4 i G5 de parcel�la per industria gran a parcel�la per 
indústria mitjana resolent així els indivisos.  
Vistos els articles 65, 66, 73, 74, 78 81, 85 a 92, i 96 a 100 del Decret legislatiu  
1/2010, del 3 d’agost, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei d’urbanisme (TRLU),  
els art. 22, 23, 79 a 89, 101 i següents del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel 
qual s’aprova el Reglament de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, (RLU), i l’art. 7 de 
la Llei 6/2009, de 28 d’abril d’Avaluació Ambiental de Plans i Programes. 



Vista la competència del ple de l’ajuntament per a l’aprovació provisional del 
planejament derivat De conformitat amb els articles 22.2 c) de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, de Bases de règim local, i 81.1.a) i 85.i del TRLU. 
L’Ajuntament Ple  
ACORDA: 
PRIMER.- Estimar les al�legacions presentades per Francisca Sánchez Abellán i 
altres i per Antonio Nogales Campaña en el sentit d’adequar la qualificació de les 
parcel�les G4 i G5 de parcel�la per industria gran a parcel�la per indústria mitjana 
resolent així els indivisos. 
SEGON.- Aprovar de manera provisional la modificació del Pla Parcial de Can Bages, 
subsector 2 promoguda per la Junta de Compensació de Can Bages. 
TERCER.- Remetre a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona la  
modificació del Pla Parcial de Can Bages, subsector 2  per tal que procedeixi a la 
seva aprovació definitiva. 
QUART.- Notificar el present acord a les persones interessades  amb l’advertiment 
que per tractar-se d’un acte tràmit, no definitiu en via administrativa, no és 
susceptible de recurs. 
 
En aquest punt s’incorpora la regidora Sra. Soraya Rodríguez 
  
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta el Sr Aleix Canalis,  PSC, i diu que avui portem a la 
consideració del Ple l’aprovació provisional de la modificació puntual del Pla Parcial 
de Can Bages – Subsector 2, l’aprovació inicial del qual es feu per part de la JGL el 
23 de juliol de 2013. 
Recordem que l’aprovació provisional del Pla Parcial original, la feu aquest Plenari 
en data 3 de desembre de 2003,  i fou aprovat de manera definitiva per part de la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona en data 17 de març del 2004. 
La modificació puntual que avui plantegem, a instancies de les Juntes de 
Compensació, fa referència a dos aspectes molt concrets del Pla Parcial que afecten 
les parcel�les del c/ de les pentinadores, 1-11 amb una superfície total de 25.994 
m2. 
D’una banda, la modificació planteja que la zona boscosa inclosa parcialment en un 
àmbit d’aprofitament privat,fet que suposaria la supressió de l’arbrat i reompliment 
de la depressió, amb el conseqüent impacte paisatgístic per la façana del riu, es 
qualifiqui de zona verda i es preservi la seva morfologia actual. 
I per altra banda, donat que, en el moment de redacció del PP,  la major part de 
parcel�les d’indústria gran es situaren en aquest subsector del Pla Parcial, 
l’estructura de la propietat està molt fragmentada amb  molts proindivisos, la qual 
cosa dificulta molt la gestió de l’àmbit. 
Per donar solució a aquesta situació, es proposa introduir a una part de la illa la 
qualificació d’indústria petita, per tal d’incrementar el nombre d’unitats 
independents  i resoldre alguns indivisos. Per tant, es redueix la superfície del sòl 
d’aprofitament privat, augmentant la de la zona verda i mantenint  l’edificabilitat i 
ocupació que li correspon del Pla Parcial, de manera que la reordenació es produeix 
només a nivell de l’ús genèric de les parcel�les. 
La volumetria i edificabilitat disminueixen a les parcel�les que se’n varia l’ús per 
reconèixer al zona verda existent. 
Així mateix,  les unitats de valor inicials i finals, de cada parcel�la,  seran les 
mateixes donat que no hi ha modificació del projecte d’urbanització i l’ increment 
del valor de les parcel�les que es passen a indústria petita es compensen amb la 
disminució de la seva superfície. 
Per tot això, i entenent que aquesta modificació suposa un a millora substancial 
d’aquest Pla Parcial, és que avui en proposem la seva aprovació provisional. 
El Sr. Lluís Bacardit,  CiU. 
Per part del Tinent d’Alcalde Aleix Canalís ja s’han fet totes les aportacions sobre el 
tema. 



Si que volem posar de manifest que, un cop assabentats de la proposta d’aquesta 
modificació, vam voler  veure “in situ” la zona afectada pel que es diu de què una 
imatge val més que mil paraules.  Un cop vist sobre el terreny creiem que està 
totalment justificada aquesta modificació que afecta a prop de 26.000 metres 
quadrats. La zona afectada pel pla parcial és una zona boscosa situada a la 
depressió de la plana inferior del riu Ripoll. Per fer un aprofitament privat d’aquesta 
zona caldria talar bosc, omplir la depressió i fer un gran mur de contenció. Tot això 
afectaria de manera important  el paisatge de la façana del riu. Per tant veiem molt 
adient que es requalifiqui com a zona verda. 
Aquest fet redueix la superfície de sòl d’aprofitament privat disminuint la volumetria 
i edificabilitat de les parcel�les que se’n varia l’ús. En principi es produeix un efecte 
negatiu en els valors de les parcel�les afectades, la G4 i la G5, que queden 
compensats  per l’increment de valor al passar-les  d’indústria gran a indústria 
mitjana. També veiem adient aquesta mesura. Per tot plegat el nostre vot serà 
favorable. 
Per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrera, intervé i diu que avui tornem a parlar de Can 
Bages. La realitat, que és tossuda, ens torna a posar a sobre la taula el resultat de 
la pitjor gestió política d’aquest equip de govern i l’anterior, una gestió política que 
no s’ha basat en el que calia als castallarencs, sinó únicament en l’afany 
especulador i ha acabat sent protagonista principal de la situació econòmica 
d’aquest ajuntament. 
Dit això, dir-los que la modificació del Pla Parcial de Can Bages que avui es porta al 
ple no és cap sorpresa per nosaltres, malgrat que vostès s’havien negat recentment 
a obrir el debat sota la premissa absurda que no calia modificar un pla parcial tan 
recent com el de Can Bages. De nou els diem que la realitat és tossuda.  
Per què ho diem això? Doncs mirin: 
 el desembre de 2007 l’Altraveu ja va indicar, en relació al projecte de Can Bages, 
que: "els mapes fets pel nostre municipi tenen greus deficiències, com ara una 
mala representació de les corbes de nivell, el que fa que algunes de les parcel�les 
destinades a equipaments municipals són difícilment utilitzables pel desnivell que 
tenen".  
És més, al ple de setembre de 2008, l’Altraveu va remarcar: "Són vostès els que 
han aprovat la tramitació d'aquest projecte en un espai agroforestal, sense que en 
els plànols s'hagi dibuixat correctament un tros del torrent de can Bages” 
Aquests eren els comentaris que vam fer sobre les parcel.les públiques que obtenia 
l'ajuntament, el que ens va dur a denunciar-ho presentant un expedient. Un cop 
feta la urbanització del polígon encara buit de Can Bages, s’ha pogut veure, tal i 
com era de preveure, que la base cartogràfica era més que dolenta, i que ni tan 
sols els interessats en el polígon van ser capaços de fer un projecte mínimament 
rigorós. Senzillament es va tirar pel dret, i es van fer barbaritats reomplint amb 
terra les ribes de la part alta del torrent doncs aquí també les parcel�les s'havien 
dibuixat amb una cartografia de fireta.  
A quins interessos serveix l’equip de govern?  
Ens fem aquesta pregunta no sols pel que acabem d’exposar, també pel fet 
següent: El projecte de Can Bages es va aprovar sense fer-hi cap estudi d’impacte 
ambiental, emparant-se en que la fase inicial del pla s'havia aprovat un dia abans 
que entrés en vigor una llei que hagués obligat a fer l’esmentat estudi d’impacte 
ambiental. Més tard, quan l’actual equip de govern va aprovar el projecte, el 5 de 
novembre de 2007, hi havia en vigor una llei que els permetia aturar l'aprovació i 
obligar a fer-hi un estudi ambiental. ¿Com és també que un any després d’aprovar 
un document que reconeixia Can Bages com un un espai d’interès bàsic connector 
van aprovar un pla tan deficient? Si haguessin prevalgut els interessos dels vilatans 
del nostre municipi, possiblement a hores d'ara aquest polígon seria molt diferent i 
no estaríem aprovant modificacions bananeres com aquesta, deguda a errors 
cartogràfics. Quan l’afany especulador passa per davant dels interessos del 
municipi, és perfectament lícit preguntar-se qui ha tret o treu profit de tanta 
ineptitud.  



L’equip de govern no ha volgut parlar de Can Bages durant la revisió del Pla 
General. Ens han dit, tot i que nosaltres ho hem demanat en reiterades ocasions 
com hem esmentat abans, que el pla de Can Bages era massa recent per modificar-
lo. El que porten avui al ple demostra que el pla de Can Bages es pot modificar, si 
que es pot, però només quan interessa a l'equip de govern trobar solucions 
aleshores  es troben.  
Can Bages es pot modificar però vostès, aquí la realitat és també tossuda, no han 
volgut plantejar mai la compactació del polígon, una estratègia que evidentment és 
possible, i s'han convertit en còmplices d'aquesta burrada ambiental. La seva 
voluntat política a quins interessos serveix? Tampoc volen que es plantegi en la 
revisió del pla general el canvi de la depuradora que permetria ordenar dos espais, 
la part propera al mas de Can Bages i la zona del Rieral, evitant la degradació de la 
zona del Ripoll, on s’incompleixen nombroses normatives. Per què ho derivem 
també a un futur pla especial?  
També volem fer un paral�lelisme sobre l’actuació de l’equip de govern a Can Bages 
amb una altre a l'airesol. 
També es va dibuixar en el pla general anterior un carrer que flotava per l'espai, és 
a dir no seguia cap camí existent. En aquest cas es va donar permís per la 
construcció de la casa d’un dels propietaris de les parcel�les afectades ,donant-li 
també així els drets per reclamar la urbanització del carrer, un carrer que per cert, 
hauria d’haver estat ja urbanitzat, però irregularitats urbanístiques de l’antic equip 
de govern van permetre que això no fos així, ves a saber perquè..... En resum, 
totes aquestes irregularitats del govern Gatell i la mala gestió d’aquest equip de 
govern, acaben amb que l’actual equip de govern embarga a un castallarenc per no 
pàgar 44.000€ per una urbanització de carrer que hauria d’haver estat feta quan ell 
va comprar el terreny.  
Per solucionar errors urbanístics com aquests s’hauria d’haver actuat igual a les 
parcel�les de l’Airesol com s’ha fet a les de Can Bages, es per això que el nostre vot 
serà favorable 
Esperem que sigui l’aprenentatge en aquests errors, i no altres motius, el que fa 
que s’hagi tractat de manera diferent als propietaris ambdós cassos. 
A l’hora de fer política sempre hi ha molts esculls per aconseguir el que un es 
proposa, i avui es torna veure clar que només la voluntat fa que es puguin superar, 
ja sigui per necessitat o per ideologia.  
Aquests equip de govern torna a demostrar que només es mou per necessitats 
bàsiques de subsistència, de tresoreria, de gestió del dia a dia. La ideologia fa 
temps que la teniu delegada als interessos econòmics dels que realment us manen, 
i lo fort és que ho trobeu normal, us hi resigneu amb aquest tarannà possibilista 
que no us traieu de sobre, impropi d’un equip de govern que es fa dir socialista. 
Realment fa molta llàstima veure un equip de govern tan jove; i al mateix temps 
tan submís i conservador.  
També pel PP el Sr. Antonio Carpio,  exposa que el vot del seu grup serà a favor, 
desprès de la visita duta a terme a la zona i de les explicacions del regidor, 
l’impacta que hi havia abans mediambiental ara amb el mur de contenció es mes 
positiu. 
En torn de replica el Sr. Aleix Canalis,  PSC, agraeix el vot favorable de totes les 
formacions i esperant que en un futur ben proper puguem veure en funcionament 
aquets polígon. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
4.- PROPOSTA ADHESIÓ A LA DECLARACIÓ SOBRE ELS 35 ANYS 
D’AJUNTAMENTS DEMOCRÀTICS. 
El 3 d’abril d’enguany es compleixen trenta-cinc anys de les primeres eleccions 
municipals democràtiques i el 19 d’abril trenta-cinc anys de la constitució dels 
ajuntaments democràtics.  
Després de 40 anys de dictadura, eren elegits al 1979 per sufragi universal, les 
primeres alcaldesses, alcaldes, regidores i regidors de l’etapa democràtica. La 



societat catalana va celebrar aquelles eleccions amb il�lusió, esperança i amb la 
certesa que la llibertat era un valor que havíem de defensar després del llarg camí 
cap a la democràcia per fer una societat més justa.  
No podem oblidar que política ve de polis (que era la ciutat en la Grècia clàssica on 
es va inventar la democràcia) i ciutadania de la civitas romana, on existien els 
edificis públics representatius que administraven els drets i deures dels ciutadans. 
Al llarg d’aquests anys, els ajuntaments, hereus d’aquesta tradició clàssica, han 
estat una escola de ciutadania per garantir l’exercici de drets civils i polítics.  
La contribució dels ajuntaments per transformar les nostres ciutats i els nostres 
pobles, sense cap mena de dubte, ha estat extraordinària. La feina de totes 
aquelles persones i de les que han vingut després ha jugat un paper importantíssim 
en la modernització i la transformació del nostre país. A la seva dedicació, altruista i 
vocacional, els devem la millora de la nostra qualitat de vida actual.  
Aquell any 1979 les ciutats i pobles del nostre país patien moltes mancances, 
dèficits socials, urbanístics, d’infraestructures i de serveis. Els nous electes escollits 
van haver de començar pràcticament des de zero, això sí, amb molta empenta i 
il�lusió. Per això, avui, trenta-cinc anys després, cal que homenatgem aquelles 
dones i homes que es van posar al servei dels ciutadans i dels que al llarg d’aquests 
anys han continuat la seva tasca, amb l’objectiu de construir projectes col�lectius 
des dels valors i des de la voluntat de transformació social, amb la complicitat del 
ric teixit associatiu existent a moltes ciutats i pobles de Catalunya. Ningú no pot 
negar el paper dinamitzador i de lideratge dels nostres governs locals en la 
construcció del país i en el progrés de la societat.   
Malgrat tot això, malgrat aquesta empenta i aquesta il�lusió, els ajuntaments en 
tots aquests anys han estat reivindicant un finançament més just i adequat. Durant 
aquests gairebé trenta cinc anys les hisendes locals han estat l’assignatura 
pendent, en la mesura que l’aportació financera de l’Estat i de la Generalitat a les 
administracions locals no s’ha adequat als serveis que presten.  
En un moment com l’actual, en què des de l’Estat volen que el paper dels 
ajuntaments quedi reduït a la mínima expressió, davant els greus problemes que té 
la nostra societat i que s’expressen de manera demolidora en les nostres ciutats i 
pobles, defensem més que mai que els ajuntaments, com a governs locals i 
administració més propera a la ciutadania, han de tenir un paper actiu en la solució 
dels problemes socials existents avui en dia per tal de continuar essent el principal 
instrument de cohesió i convivència en el conjunt de pobles i ciutats de Catalunya.  
El municipalisme, des de la constitució dels primers ajuntaments democràtics a 
l’any 1979 –amb una aposta per la llibertat, per una societat més justa i amb 
participació social- sempre ha tingut com a base principal el servei a la ciutadania i 
l’autonomia local.  
La Federació de Municipis de Catalunya i l’Associació Catalana de Municipis, volen 
fer un reconeixement a tots els electes locals que durant aquests trenta-cinc anys 
han estat al capdavant dels seus pobles i ciutats duent a terme una tasca vital per 
millorar les condicions de vida dels seus veïns i veïnes. En aquest sentit, des de 
l’FMC i l’ACM seguim i seguirem treballant i donant suport perquè el municipalisme 
pugui donar respostes als nous reptes que tenim com a país.  
En conseqüència, atesos els motius exposats  
L’Ajuntament  Ple  
ACORDA: 
PRIMER.- Adherir-se a la declaració sobre els  “35 ANYS D’AJUNTAMENTS 
DEOMCRÀTICS AL SERVEI DE LA CIUTADANIA “ redactada per la Federació de 
Municipis de Catalunya i l’Associació de Municipis de Catalunya. 
SEGON.- Notificar  el present acord a la Federació de Municipis de Catalunya i 
l’Associació de Municipis de Catalunya per al seu coneixement i efectes. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Alcalde,  dona lectura a la proposta. 



Per CiU la Sra. Bea Garcia intervé per dir que al llar de la història les ciutats han 
estat l’avantguarda de la civilització, la democràcia i les grans revolucions, 
contribuint a fer un mon millor per a tots.  
A les societats democràtiques on les persones son considerades com a ciutadanes 
de ple dret i no com a súbdites, descentralitzen al màxim les seves administracions 
públiques per tal d’estar mes a prop dels seus ciutadans, dotant de legislació i 
recursos específics als governs municipals. Al nostre país estem assistint a la   
pitjor recentralització de tota la etapa democràtica protagonitzada pel govern del 
partit popular, que lluny d’apropar l’administració als ciutadans vol aplicar  l’ordeno 
i mando des de Madrid, prova d’aixó és la llei Wert, la llei de demarcació i planta 
judicial o l’ARSAL amb la que el govern popular vol reduir a la minima expressió les 
competències dels serveis municipals i, en conseqüència allunyar l’administració 
pública dels ciutadans, relegant-los definitivament a la categoria de subdits. 
L’Administració Local ha establert des dels inicis un compromís i una relació molt 
directa amb els seus ciutadans, com diu la declaració de les entitats municipalistes, 
els Ajuntaments han estat una escola de ciutadania per garantir l’exercici dels drets 
civils i polítics i certament ha estat així al llarg d’aquests 35 anys i esperem, 
malgrat les interferències del partit popular que aixó pugui continuar sent així 
durant la resta dels anys per tal de poder formar les noves generacions en l’exercici 
de la democràcia real i participativa, que hauria d’anar més enllà de votar cada 
quatre anys. 
La societat catalana va celebrar aquelles primeres eleccions amb il�lusió, esperança 
i la certesa que la llibertat era un valor que s’havia de defensar per fer una societat 
mes justa, valor que en data d’avui continua sent totalment vigents. 
Vagi des d’aquí el nostre reconeixem per la tasca feta per totes les dones i homes 
electes al llarg d’aquests 35 anys, i l’aportació i dedicació que tots van tenir envers 
els seus municipis. Es per aquests motius que el nostre grup donarà tot el suport a 
la declaració sobre els 35 anys d’Ajuntaments democràtics 
Per l’Altraveu el  Sr. Marc Serrà, diu: 
Com cada mes d'abril des del 1979, podem commemorar la celebració de les 
primeres eleccions democràtiques municipals després de 40 anys de dictadura 
franquista. I malauradament, i sobretot els últims anys, hem vist com any rere any, 
cada vegada tenim menys motius de celebració. A l'eterna demanda de manca de 
finançament dels Ajuntaments, cal sumar-hi ara la voluntat del govern de l'Estat a 
minvar encara més de competències l'administració més propera als ciutadans, la 
que rep amb més força totes les demandes i problemàtiques dels ciutadans 
derivades d'aquesta estafa anomenada crisi, i per tant la que necessita més 
recursos i eines per poder fer-hi front. 
Amb tot, des de L'Altraveu creiem que aquests fets no són excusa per deixar 
d'actuar i deixar-se endur pel desencís i el conformisme, sinó tot el contrari. El 
repte que suposa governar un Ajuntament s'ha d'afrontar amb valentia, amb un 
fort compromís envers els ciutadans, i sobretot amb la ferma convicció de que tot 
és possible. A L'Altraveu no ens han agradat mai les excuses, però en la situació 
actual, ni tant sols ens les podem permetre. Arronsar-se d'espatlles i conformar-se 
amb un “és el que hi ha”, “som el poble que som”, o “fem el que podem”, són 
expressions que haurien d'estar prohibides per qualsevol càrrec electe, però 
sobretot per aquells més propers als ciutadans, els que donen la cara al carrer, els 
qui coneixen els noms i cognoms dels seus veïns, i conviuen amb el dia a dia del 
seu poble. 
L'Alcalde i els regidors, com a membres de la institució més propera als ciutadans, 
han de ser capaços de donar una resposta adequada a tot allò que li plantegi el seu 
poble. I és que el deure dels representants polítics d'estar al servei de tots els 
ciutadans, és als Ajuntaments on més s'hauria de notar. 
I per aconseguir-ho cal remoure cel i terra, i dedicar-hi tots els esforços, recursos i 
imaginació per a fer possible l'impossible. Per difícil que sigui, els Ajuntaments han 
de respondre davant les necessitats i demandes dels seus habitants, i és que cal 
tenir clar que l'Ajuntament és de tots, i l'hem de fer entre tots. 



I aquí aprofitem per reivindicar, com ja vam fer l'any 2009 durant la celebració del 
30 aniversari de les primeres eleccions municipals, el paper destacat que han tingut 
els moviments socials en la construcció dels Ajuntaments, i sobretot dels nostres 
pobles i ciutats. 
Des de L'Altraveu ja vam reivindicar en aquell moment, que per si sola, la lluita des 
de les administracions no porta a la transformació de la societat. De fet, les 
administracions corren el perill de ser un llast per a la construcció d'allò comú, si 
només es dediquen a la gestió gris al servei dels interessos d'aquells que més poder 
tenen, i per tant, sense escoltar el carrer i sense actuar de forma valenta. D'una 
manera més o menys conscient, aquestes pràctiques d'ànima antidemocràtica 
acaben dissuadint a les persones de participar, i així no només eviten l'aflorament 
de noves pràctiques, sinó que cronifiquen i legitimen estructures i privilegis molt 
allunyats de la justícia social i del servei al poble. 
Des de L'Altraveu celebrem la celebració de les primeres eleccions municipals 
democràtiques després de la dictadura, però no podem deixar de reivindicar l'espai 
que suposa un Ajuntament per tirar endavant, conjuntament amb el suport 
popular, d'aquelles polítiques que no s'atreveixen a fer, o no deixen fer, 
administracions superiors supeditades als poders econòmics o als interessos de 
partit.  
Un Ajuntament és i ha de ser la màxima representació democràtica de la nostre 
societat, on els ciutadans han de poder participar activament i de forma decisiva en 
totes les actuacions que es desenvolupen als consistoris. Aprofitem aquesta 
celebració i el recordatori i homenatge als primers electes dels nostres 
Ajuntaments, per reivindicar que no deixem de seguir volent-ho, i seguir avançant 
amb el convenciment de que no hi ha res impossible. 
Per tots aquests motius, i perquè no podem compartir per complet el text que es 
porta a aprovació, ja que no reflecteix bona part de les nostres reivindicacions, ens 
abstindrem de l'adhesió a la declaració sobre els  “35 ANYS D’AJUNTAMENTS 
DEOMCRÀTICS AL SERVEI DE LA CIUTADANIA “ redactada per la Federació de 
Municipis de Catalunya i l’Associació de Municipis de Catalunya. 
El Sr. Antonio Carpio,  PP, i diu que qualsevol acte o proposta que serveixi per 
dignificar els primer passos de la democràcia sempre son benvinguts. 35 anys han 
passat ja i ens venen a la memòria la il�lusió que va presidir les primeres 
actuacions, les ganes de donar un servei a la població que havia presidit la via 
política fins llavors i la indescriptible sensació de fer mes pròxims als representants 
de la ciutadania pel fet d’haver estat elegits directament mitjançant les urnes. 
I aquesta il�lusió és la que ha de seguir presidint l vida municipal. Vida en temps de 
grans reptes, de superar dificultats que cada dia mes grans, és ara quan aquest 
compromís d’apropament a la ciutadania ha de ser mes proper . Va sent hora de 
deixar de buscar culpables i de comprometre’s amb la ciutadania com van fer els 
pioners que avui homenatgem. El nostre recolzament i per aixó el nostre vot serà a 
favor. 
Intervé el Sr. Alcalde  lamentant que el fet que el grup de l’Altraveu no s’hagi 
sumant a aquesta declaració. 
En torn de replica per l’Altraveu el Sr. Marc Serra,  intervé per dir que la 
declaració l’ha redactat  l’Associació de Municipis i la Federació, per tant és una 
declaració ja feta i per aixó no vam presentat esmenes. En tot cas el nostre vot és 
mes simbòlic que no pas formal, simplement volem ressaltar que aquest tipus de 
commemoracions tenen el pes que tenen i ho volem mostrar amb aquesta 
abstenció més enllà de que hi hagi unanimitat o no. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:       DINOU         (19) dels regidors del PSC, CiU  i PP 
 Vots en contra:  CAP           
 Abstencions:      DOS             (  2) dels regidors de l’Altraveu 

 



5.- PROPOSTA D’ADHESIÓ A LA COMMEMORACIÓ DEL CENTENARI DE LA 
MANCOMUNIAT DE CATALUNYA 
El 18 de desembre de 1913 s’aprovà el Reial Decret que facultava a les Diputacions 
Provincials a mancomunar-se. Els dies 20, 21 i 23 del mes de desembre es reuniren 
a l’antic Palau de la Generalitat la junta de delegats de les quatre diputacions 
catalanes per al de redactar l’estatut de la Mancomunitat de Catalunya. 
El 8 de gener de 1914 els delegats de les quatre diputacions catalanes, encapçalats 
pels respectius presidents, van subscriure el projecte d’estatut de la mancomunitat 
i el 6 d’abril de 1914 es va constituir la Mancomunitat de Catalunya, fruit de la unió 
de les quatre diputacions i va ser escollit com a President de l’Assemblea de la 
Mancomunitat de Catalunya el President de la Diputació de Barcelona, Enric Prat de 
la Riba, que s’erigia com a veritable inspirador de tot aquell procés. 
La institució naixia com a resultat de la suma de capacitats i esforços de les 
diputacions catalanes i amb la voluntat de servei a les expectatives de major 
reconeixement polític de Catalunya i com a instrument de modernització de les 
estructures existents i absents - des de les viàries fins a les educatives i culturals. 
En un període de temps certament breu es van realitzar accions concretes per a la 
millora de la qualitat de vida i pel benestar de la ciutadania al mateix temps que es 
posaren les primeres pedres d’institucions culturals, científiques i acadèmiques que 
han estès la seva actuació fins als nostres dies. 
La Mancomunitat de Catalunya va significar una gran aportació al progrés social, 
econòmic i nacional del nostre País i de la seva gent, al mateix temps que posà les 
bases per a estructures i institucions culturals, científiques i educatives que 
perviuen en el temps, entre d’altres, l’Institut d’Estudis Catalans, la Biblioteca de 
Catalunya, l’Escola Superior de Belles Arts, l’Escola Industrial o l’Escola del Treball. 
Aquest any 2014 es compleixen 100 anys des del naixement de la Mancomunitat, i, 
és per això que la Diputació impulsa la commemoració d’aquesta data tan 
important, i vol traslladar a la societat l’evidència de la feina feta per aquesta 
singular institució. 
Sense la Mancomunitat, sense en Prat de la Riba, en Puig i Cadafalch i tanta altra 
gent, la Catalunya actual no seria pas la mateixa. Sense ells i el seu esperit i el seu 
treball no seríem on som. Perquè certament la gent de la Mancomunitat sabien el 
que es feien, com si s’haguessin avançat cent anys en el temps, com si fos avui 
mateix, Prat de la Riba escrivia el 1917: 
“No hem fet la Mancomunitat per a tenir una Diputació més gran, ni per a donar a 
l’ànima catalana un petit cos d’administració subordinada, secundària: una 
província. Tots, anant més o menys enllà, qui deturant-se aviat, qui veient lluny 
encara el terme del seu ideal, tots volem per a Catalunya un cos d’Estat, tots 
sentim que la voluntat popular catalana exigeix imperiosament, més o menys 
accentuades o atenuades, formes d’Estat”. 
En conseqüència, atesos els motius exposats. 
L’Ajuntament Ple  
ACORDA: 
PRIMER.- Adherir-se a la commemoració del centenari de la Mancomunitat de 
Catalunya, tot fent extensiva aquesta adhesió a la comunitat veïnal per tal de 
participar-ne i programar-ne actes, si s’escau. 
SEGON.- Notificar el present acord a la Diputació de Barcelona per al seu 
coneixement i efectes. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Alcalde fa lectura de la proposta. 
Per CiU intervé el Sr. Josep Carreras: 
En la meva intervenció, a banda del que ha dit el nostre Alcalde, voldria destacar 
alguns aspectes. Enric Prat de la Riba, primer president de la Mancomunitat, ara fa 
100 anys, era prou conscient dels lligams que hi havia entre el 1714 i el 1914, dues 
dates que recordem precisament aquest any. A l’any 1914 Catalunya començava a 
recuperar part d’allò que havia perdut  dos-cents anys abans.  



Avui podem afirmar que amb el naixement l’any 1914 de la Mancomunitat, 
recomençava el nostre futur. Va ser una oportunitat que no es va desaprofitar, amb 
la unió de les quatre diputacions provincials. Això va representar una possibilitat 
d’autogovern  que enlloc més de l’Estat espanyol es va produir. 
Ara bé, per part de l’Estat espanyol, la Mancomunitat no va tenir fons ni 
competències. Els homes i dones que van tirar endavant la tasca de la 
Mancomunitat ho van fer amb molts pocs recursos i en molt poc temps, amb prou 
feines 10 anys perquè, a continuació, va arribar la dictadura de Primo de Rivera. 
La Mancomunitat, finalment, va ser dissolta l’any 1925. Però, la Mancomunitat, com 
deia abans, va fer molt en molt poc temps: carreteres, hospitals, escoles, 
biblioteques, normalització lingüística...etc van ser alguns dels objectius prioritaris. 
Finalment, voldria afegir que des del passat 8 d’abril i fins el 20 de juliol es pot 
visitar una exposició al Centre de Cultura Contemporània a Barcelona, 
c/Montealegre, 5, dedicada als 100 anys de la Mancomunitat.  
Davant d’aquesta moció el nostre grup municipal manifesta el suport a la proposta 
d’adhesió a la commemoració del centenari de la Mancomunitat de Catalunya, el 
nostre vot serà favorable.  
El Sr. Marc Serrà,  per l’Altraveu intervé dient que des del dubte de la utilitat 
d'aquestes commemoracions, i sense entrar en el debat de si aquests temes costen 
més o menys diners, des de L'Altraveu si que volem reconèixer el paper que va 
tenir la Mancomunitat en la construcció del nostre país tal i com el coneixem 
actualment. 
Amb només 10 anys de vida, la Mancomunitat va aconseguir posar les bases d'un 
país més culte i endreçat, va donar un enorme impuls a la llengua catalana i va 
crear infraestructures, estructures i serveis, algunes de les quals encara perduren. 
Des de L'Altraveu reconeixem la feina ben feta i per tant ens sumarem a la 
commemoració del centenari de la Mancomunitat de Catalunya, però abans, volem 
fer una petita reivindicació, sense que cap voluntat de deslluir el fet que 
commemorem. 
És evident que la perfecció no forma part de la condició humana, i per tant no cal 
desmerèixer tota una bona feina per fets puntuals, però si que volem reivindicar la 
figura de Francesc Ferrer i Guàrdia, important pedagog català que el 1901 va crear 
l'escola Moderna, un projecte pràctic de pedagogia llibertària, i que va ser 
condemnat i afusellat el 1909 acusat de ser un dels instigadors de la Setmana 
Tràgica. I recordem aquest nom i aquest fet, perquè Prat de la Riba, president de la 
Mancomunitat i amb un carrer que li ret homenatge a Castellar, va tenir un paper 
favorable a la dura repressió que es va portar a terme durant la Setmana Tràgica, i 
que d'entre d'altres morts, va suposar la de Ferrer i Guàrdia, que no té cap carrer 
en honor seu a Castellar. 
Simplement una petita reflexió, de la que volem deixar constància, per tal de poder 
aprendre a través de la història, no només dels encerts, sinó dels errors i les 
tragèdies, per tal d'evitar que es tornin a repetir. 
En tot cas, i com ja em dit, el nostre vot serà favorable. 
Pel PP el Sr. Victor Martos  diu que destaquem la feina feta per la mancomunitat 
així com les fites aconseguides. No compartim els arguments ni les paraules del 
Prat de la Riba ja que tots els catalans no volem un cos d’estat per a Catalunya ni 
formes d’estat. No donarem un vot a favor per ser súbdits a una adhesió que en la 
seva presentació insisteix en difondre una separació dels catalans , i com que en el 
1714 no es va perdre res sinó que estem manipulant la història i repetint mentides, 
i que aquesta mancomunitat es va crear amb el recolzament de l’Estat i es va fer 
per totes les províncies de l’estat i que només la nació de Catalunya va fer la 
mancomunitat de Catalunya. Per tant com ja hem dit el nostre vot serà en contra.   
El Sr. Alcalde,  intervé confirmant que aquesta moció no ha estat imposada per 
ningú, és una moció que va es aprovat en la Diputació de Barcelona, que és l’òrgan 
que ha succeït   a la Mancomunitat de Catalunya i per tant gestiona bona part 
d’aquest llegat de la mancomunitat de Catalunya, ha fet arribar a tots els municipis, 
i per tant la nostra intenció era poder fer una declaració plenària al respecte i que 



per tant hi hagués una expressió clara per part d’aquest Ajuntament de reivindicar 
la feta per aquest pioners que van ser els membres primer de la Diputació i després 
de la Mancomunitat. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:      DINOU         (19) dels regidors del PSC, CiU i Altraveu 
Vots en contra:   DOS            ( 2)  dels regidors del PP           
Abstencions:      CAP 

 
6.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
ATÈS l’acord del Ple de l’ajuntament de 19 de desembre de 2013 pel qual es va adjudicar el 
contracte de gestió del servei públic de recollida i transport dels residus municipals, de la 
gestió de la deixalleria municipal, de la neteja viària del municipi de Castellar del Vallès, la 
gestió de la recollida i transport de les fraccions de paper, cartró, envasos i vidre de Sant 
Llorenç Savall i la recollida i transport dels residus de la deixalleria de Sant Llorenç Savall. 
VISTA la Resolució 39/2014 d’1 d’abril del Tribunal Català de Contractes del Sector Públic 
(notificada a l’ajuntament en data 8  d’abril, Registre electrònic d’entrada núm. E/000417-
2014) que resol el recurs especial en matèria de contractació interposat per la societat L’Arca 
del Maresme, Empresa d’Inserció, SLL, contra el referit acord d’adjudicació, que estima 
parcialment el recurs interposat en el sentit d’anul�lar l’adjudicació del contracte i retrotraure 
les actuacions al moment anterior a la valoració de les propostes tècniques dels licitadors. 
ATESA la reunió de la Mesa de contractació celebrada el 16 d’abril de 2014 per a la valoració 
de les propostes tècniques dels licitadors i VIST l’informe tècnic de valoració dels criteris 
subjectius avaluables per judici de valor, amb el contingut literal següent: 
“RESULTA 
1.- Les empreses que han presentat oferta: 

- SERVEIS GENERALS per MUNICIPIS, S.A. (SGM) 
- UTE formada per URBASER,S.A. i SERVEIS INTEGRALS DE MANTENIMENT RUBATEC 

S.A. (UR-RU) 
- UTE formada per TALHER, S.A i ARCA del MARESME, S.L.L. (TA-AR) 
- FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS, S.A. (FCC) 

2.- Al PCAP, a la clàusula 18, apartat 2, s’estableixen els criteris de valoració, avaluables 
mitjançant judici de valor, que suposen un 44 % de la puntuació. La puntuació es reparteix 
de la següent manera: 

2.1) Proposta organitzativa : fins a 24 punts 
2.2) Recursos materials : fins a 6 punts 
2.3) Compromís de resultats : fins a 6 punts 
2.4) Mesures de sostenibilitat : fins a 4 punts 
2.5) Recursos humans : fins a 2 punts 
2.6) Altres millores : fins a 2 punts 

Seguint el mateix esquema especificat al Plec, a continuació es reprodueixen, es comenten i 
es valoren les ofertes proposades pels licitadors. 

2.1) Proposta organitzativa : FINS A 24 PUNTS  
2.1.1) RECOLLIDA DE RESIDUS :  FINS A 10 PUNTS 

• Organització i desenvolupament del servei: FINS A 5 PUNTS 
o Adequació tècnica, idoneïtat i coherència de la proposta 

organitzativa i de gestió dels serveis. 
o Coherència dels rendiments en el dimensionat del servei. Justificació 

en l’obtenció dels mitjans proposats. 
o Pla i calendari d’implantació dels serveis continguts en l’oferta. 
o Proposta de recollida als carrers estrets del municipi. 
o Proposta que permeti la recollida en punts conflictius per sentit de 

circulació, alçades (ubicació per ubicació). 
o Reducció del termini d’adequació de les àrees soterrades al sistema 

plantejat. 
o Proposta de millora de la recollida de residus a l’Àrea d’Esplai de les 

Arenes. 

La proposta tècnica de SGM garanteix la realització de tots els serveis demanats al plec però 
no en concreta la seva implantació. La viabilitat tècnica és correcta, tot i que la memòria 
explicativa no està prou desenvolupada. 
La proposta de UR/RU compleix a nivell tècnic amb els serveis bàsics sol�licitats al plec, tot i 
que es troben mancances i poca concreció en les propostes realitzades. 



A la proposta feta per TA/AR es detecten mancances en la descripció del servei pel que fa a 
la recollida comercial i recollides de voluminosos i restes vegetals. Així mateix, hi ha una 
certa indefinició en la descripció d’alguns dels serveis. 
Pel que fa referència a l’adequació tècnica, idoneïtat i coherència de la proposta organitzativa 
i de gestió dels serveis, el servei que proposa l’empresa FCC compleix essencialment amb les 
necessitats del servei. 
En conseqüència, cap de les ofertes presentades varia substancialment el model establert al 
plec. 
En l’aspecte de coherència dels rendiments en el dimensionat del servei, i justificació en 
l’obtenció dels mitjans proposats, a nivell general, totes les empreses ajusten i justifiquen els 
rendiments amb la dimensió dels serveis. 
SGM No presenta proposta d’implantació del servei. 
Pel que fa referència al pla i calendari d’implantació dels serveis continguts a la oferta, 
UR/RU presenta un quadre de previsió d’implantació del servei molt concreta i acurada. 
Especifica totes les actuacions a fer al llarg dels mesos d’implantació. 
En el cas de TA/AR la recollida de abandonaments, esporga i voluminosos també ofereix 
l’opció de incloure la recollida a Sant Llorenç i Gallifa, però no justifica com efectuarà el 
servei. 
Les empreses TA/AR i FCC presenten una proposta d’implantació del servei acurada, tot i que 
menys concreta que altres de les ofertes. 
En referència a la proposta de recollida als carrers estrets del municipi, que ha estat objecte 
d’estudi pel Tribunal Català de Contractes del Sector Públic a la referida Resolució 39/2014, 
SGM manté el sistema de recollida desplaçant el contenidor manualment fins a on pugui 
passar el camió de recollida i, en conseqüència, no pot rebre la màxima puntuació per aquest 
factor; UR/RU i TA/AR proposen la recollida amb un camió de càrrega lateral que passarà per 
la zona del nucli antic, tot i que al plec s’especifica que un camió petit no passa per els 
carrers estrets. FCC proposa, tant per a aquests carrers com per a altres, un sistema de 
recollida dels contenidors amb un vehicle que els trasllada per facilitar la recollida, la qual 
cosa no implica una variació substancial del model de servei establert al plec però, atès que 
no s’ajusta en la seva integritat no pot rebre la puntuació màxima per aquest factor.  
En l’estudi dels punts conflictius, la proposta de SGM només contempla el desplaçament del 
contenidors, però no fa un estudi acurat ni justifica les noves ubicacions; això provoca 
incoherències marcades en alguna de les ubicacions. 
UR/RU i TA/AR fan proposta de nova ubicació de contenidors, tot i que en diversos casos la 
solució no és viable o la ubicació no és l’adequada; no són propostes excessivament 
treballades. 
FCC fa un estudi acurat de totes les ubicacions de contenidors amb propostes de nova 
ubicació. Tot i que en algun cas la solució no és la més adequada, la proposta està 
treballada. 
En el termini d’adequació de les àrees soterrades, SGM planteja que farà l’adequació de les 
àrees soterrades, però no concreta el  sistema ni el termini. 
Les empreses UR/RU i TA/AR proposen 6 mesos de termini per la posta al dia dels 
contenidors soterrats.  
L’empresa FCC ofereix 2 mesos per a l’adequació de les ubicacions de contenidors soterrats 
al sistema plantejat. En qualsevol cas, cap de les empreses especifiquen la sistemàtica o 
planificació concreta de la implantació. 
Per la proposta de millora de la recollida de residus a l’Àrea d’Esplai de les Arenes, SGM no 
aporta solucions específiques. UR/RU com a millora només planteja retirar la tanca 
perimetral, o variar la ubicació dels contenidors per millorar la recollida dels ja existents. 
TA/AR implementa contenidors de selectiva de 120 litres (dues ubicacions) a la zona més 
propera al riu, tot i que no especifica amb quins recursos es portarà a terme la recollida. 
FCC implantarà un nucli de  contenidors per fer recollida selectiva més proper de la zona del 
riu amb contenidors de 240 litres i explica el sistema de recollida. Per altra banda,  adeqüen 
l’àrea de recollida ja existent. 

Organització i desenvolupament del servei (fins a 5 punts) 1,6 3,3 3,25 3,05
SGM UR-RU TA-AR FCC

 

 
• Servei de manteniment de contenidors i àrees soterrades mitjançant la 

subcontractació a un centre especial de treball proper al municipi de Castellar 
del Vallès: FINS A 2 PUNTS. 

 



 
SGM proposa efectuar el manteniment amb l’entitat Xarxa Ambiental. El manteniment 
preventiu es farà bimensual i el correctiu es facturarà apart. 
UR/RU proposa que el servei de manteniment tant preventiu com correctiu anirà a càrrec de 
TEB / Xarxa Ambiental. Ofereixen reciclatge i reutilització del material aprofitat de les peces 
de contenidors. La proposta és efectuar un manteniment preventiu bimensual i correctiu 
segons necessitats. 
TA/AR proposa efectuar el manteniment amb l’empresa CIPO. S’implantarà un programa 
informàtic per poder fer el seguiment i un xip a cada contenidor. 
FCC farà el manteniment amb TEB/Xarxa Ambiental, incloent a la proposta un apartat que 
contempla  reciclatge i reutilització del material aprofitat de les peces de contenidors. La 
proposta és efectuar un manteniment preventiu trimestral i en alguns casos semestral i 
correctiu segons necessitats. 
 

Servei de manteniment de contenidors i àrees soterrades
mitjançant la subcontractació a un centre especial de treball proper
al municipi de Castellar del Vallès (fins a 2 punts) 1 1,5 2 1,5

SGM UR-RU TA-AR FCC

 
• Proposta de distribució de contenidors que fomentin la recollida selectiva, 

especialment a les urbanitzacions i al nucli antic de Castellar del Vallès: FINS 
A 3 PUNTS. 

SGM no especifica proposta de distribució a la seva oferta. El plànols no aporten millora 
respecte al que hi havia al plec. 
UR/RU completa totes les ubicacions de selectiva amb totes les fraccions i també incrementa 
el nombre d’ubicacions a les urbanitzacions de manera important. Tot i això, algunes de les 
ubicacions no s’adapten a les necessitats reals del servei. 
A la proposta de TA/AR es planteja implantar àrees completes a totes les ubicacions. Tot i 
això hi ha incoherències entre la informació gràfica i la memòria. No es presenten plànols o 
descripció de la ubicació de contenidors a Sant Llorenç i Gallifa. 
FCC amplia fins a 17 el nombre d’ubicacions a casc antic i urbanitzacions respecte a les 
existents. Completa totes les ubicacions a on ja hi ha alguns elements de selectiva amb les 
fraccions que falten, però no millora la selectiva a urbanitzacions. 
 

Proposta de distribució de contenidors que fomentin la recollida
selectiva, especialment a les urbanitzacions i al nucli antic de
Castellar del Vallès (fins a 3 punts) 0,5 2,5 1 1,5

SGM UR-RU TA-AR FCC

 
2.1.2) NETEJA VIÀRIA : FINS A 10 PUNTS 

 
• Organització i desenvolupament del servei : FINS A 7 PUNTS. 
 

o Adequació tècnica, idoneïtat i coherència de la proposta 
organitzativa i de gestió dels serveis. 

o Eficàcia i eficiència dels tractaments de neteja. 
o Pla i calendari d’implantació dels serveis continguts en l’oferta. 

 
o Versatilitat en la planificació per poder absorbir feines 

extraordinàries. 
o Incorporació de tecnologia que millori l’eficàcia i la qualitat del 

servei. 
 
 
 
 
 
 
 
El sistema i l’organització de la neteja viària, tant pel que fa a l’escombrat manual com al 
mecànic i servei a places, s’ajusten força al que es demana al plec amb diverses variacions i 
elements afegits segons l’empresa. 



SGM i FCC incrementen la qualitat de la neteja a les zones d’escombrat manual amb 
l’aportació d’una escombradora de 2m³ per aquestes zones. 
Pel que fa als festius, la UTE UR/RU aporta una bossa de 793 hores per cobrir les activitats 
dels festius, mentre que TA/AR valora el servei necessari en 35 jornades per als festius. FCC 
enumera el total de festius a on farà servei, especificant la dotació per cada un.  
 
Al servei d’escombrat manual de diumenges les empreses SGM, UR/RU i FCC incorporen al 
servei un vehicle auxiliar per millorar la mobilitat de l’operari. En el cas de l’empresa TA/AR, 
l’operari efectuarà la neteja amb un carret portabosses bi-compartimentat. 
 

Organització i desenvolupament del servei (fins a 7 punts) 5,25 3,75 4,75 6

SGM UR-RU TA-AR FCC

 
 

• Increment dels serveis proposats que superin els serveis mínims 
requerits, tant en freqüència, en nombre d’equips o en tipologia de 
maquinària : FINS A 3 PUNTS. 

 
 
SGM disposarà d’una escombradora de 2m3 per fer servei i d’un braç de neteja amb aigua 
que es pot incorporar a l’escombradora sobre camió. Pel que fa al  baldeig es planteja 
efectuar cada 15 dies els mesos d’estiu, i a la zona del centre 3 cops per setmana. 
SGM, en l’àmbit del escombrat manual, s’ajusta al que demana el plec. La UTE UR/RU 
proposa efectuar servei d’escombrat manual 6 cops a la setmana a 2 sectors, mentre que 
TA/AR ho farà a 3 sectors i FCC a 6 sectors diferents. FCC per la seva banda especifica els 
trams horaris del servei per a cada zona.  
TA/AR planteja la compra d’una escombradora Ravo 540 a l’inici de contracte, un porter 
elèctric Piaggio, i 60 jornades a repartir per a serveis diversos com recollida de la fulla, 
neteja de pintades, arrossegaments i altres. 
FCC proposa comprar una escombradora Ravo 540, i una escombradora petita de 2 m3 a 
l’inici de contracte. Proposa dobles festius amb tema de neteja, sorrals de les escoles, i un 
equip de recollida d’excrements. 
 

Increment dels serveis proposats que superin els serveis mínims
requerits, tant en freqüència, en nombre d’equips o en tipologia de
maquinària (fins a 3 punts) 2 2,5 2 3

SGM UR-RU TA-AR FCC

 
2.1.3) DEIXALLERIA MUNICIPAL : FINS A 4 PUNTS 

 
• Adequació tècnica, idoneïtat i coherència de la proposta organitzativa i de 

gestió del servei : FINS A 2 PUNTS. 
 

La descripció de la gestió de la deixalleria s’ajusta per part de totes les empreses al que 
demana el plec de condicions, amb diverses variacions pel que fa a la incorporació de 
personal i a les actuacions de millora de l’espai i al sistema de gestió i atenció al públic. 
Per part de totes les empreses es planteja la implantació d’un sistema de control d’accés, tal 
com es demanava al plec, tot i que els que considerem més interessants són els proposats 
per TA/AR i FCC. 
També s’aporten opcions diverses pel que fa a la retolació, a la senyalització i a la 
implantació d’elements de seguretat a l’espai interior. FCC proposa la incorporació d’un peó 
de suport el dissabte. 
 

 
• Propostes que incrementin la valorització dels materials : FINS A 1 PUNT. 

 
 
SGM aporta 2 compactadores i 2 caixes obertes de nova adquisició, a més de plantejar una 
més extensa segregació de residus. 
UR/RU incorporarà un corró compactador i dos contenidors. TA/AR incorporarà també un 
corró compactador i dos compactadors, a més de proposar la disgregació de més residus. 



FCC incrementa el servei d’un operari una jornada completa a la deixalleria, i el transport 
l’externalitza; incorpora també dos caixes obertes. 
 

 
• Augment de la reutilització de materials a través de les entitats socials del 

municipi: lloc per emmagatzemar a cobert i protocol de treball amb aquestes 
entitats : FINS A 0,5 PUNTS. 

 
Totes les empreses fan propostes de col�laboració amb les entitats socials del municipi. FCC 
proposa la construcció d’un cobert per a residus especials. 
 

• Retolació informativa i de seguretat i senyalització horitzontal : FINS A 0,5 
PUNTS 

Totes les empreses fan propostes de senyalització i retolació similars, que són equiparables a 
nivell de puntuació. 
 

Adequació tècnica, idoneïtat i coherència de la proposta
organitzativa i de gestió dels serveis (dins a 2 punts)
Propostes que incrementin la valorització dels materials (fins a 1
punt)
Augment de la reutilització de materials a través de les entitats
socials del municipi: lloc per emmagatzemar a cobert i protocol de
treball amb aquestes entitats (fins a 0,5 punts)
Retolació informativa i de seguretat i senyalització horitzontal (fins
a 0,5 punts)

1

0,5

0,25

SGM

0,5

1 1,25

1 1

0,25 0,25

0,5 0,5

2

1

0,5

UR-RU TA-AR FCC

0,5

 
2.2) Recursos materials : FINS A 6 PUNTS 
 

2.2.1) La idoneïtat de les característiques tècniques, la quantitat total del material 
proposat, el disseny , la funcionalitat i l’adequació a les necessitats del servei : 
FINS A 3 PUNTS. 

 

Com a elements a considerar dins de l’oferta d’aportació de material i maquinària que fan les 
diverses empreses, cal tenir en compte els següents punts: 
Excepte SGM, les altres tres ofertes plantegen d’inici l’adquisició d’una escombradora dual 
Ravo 540. 
SGM i FCC incorporaran d’inici una escombradora petita de 2 m³ per al servei de neteja 
viària. 
La UTE UR/RU incorporarà al parc mòbil 3 vehicles auxiliars elèctrics per a neteges auxiliars 
(places, marquesines, sorrals infantils...). 
TA/AR i UR/RU incorporen com a element significatiu un corró compactador a la deixalleria 
municipal. 
TA/AR adquirirà per al servei un congelador per a la conservació dels animals morts recollits 
a la Via Pública. 
FCC inclou al contracte dos vehicles amb caixa oberta i plataforma, a més del vehicle per al 
desplaçament dels contenidors al nucli antic. 
SGM inclourà al parc dos vehicles lleugers elèctrics per al servei de repàs de places, mentre 
que FCC n’adquirirà dos de convencionals per aquest servei. 
SGM incorporarà un braç a la escombradora sobre camió per al servei de baldeig de carrers 
amb aigua a pressió. 
La puntuació atorgada a FCC, en relació a la que es va plantejar a l’informe del 15 de 
novembre de 2013, es veu modificada com a conseqüència de la referida Resolució 39/2014 
del Tribunal Català de Contractes del Sector Públic. 
  
2.2.2) Contenerització: compliment de les normatives vigents, material del contenidor 

que minimitzi els efectes del vandalisme, accessibilitat, centrador de contenidors, 
identificador fraccions, etc. : FINS A 1 PUNT. 

 
El model de contenidor proposat per les quatre empreses es pot considerar equivalent en 
tots els casos i ens permet atorgar la mateixa puntuació. 



 
2.2.3) Els plans de manteniment de la maquinària i els contenidors : FINS A 1 PUNT. 
 
 
 
Totes quatre ofertes especifiquen un pla de manteniment acurat per als vehicles i 
contenidors que permet confiar en una durabilitat dels materials i vehicles. 
 
2.2.4) Sistemes de senyalització de vehicles que facin visible el servei, garanteixin la 

seguretat dels equips que estan treballant i que ajudin a minimitzar les molèsties 
al trànsit rodat : FINS A 1 PUNT. 

 
 
Amb petites variacions per a cada empresa, es considera que la proposta de senyalització 
dels vehicles especificada a les ofertes garanteix la seguretat i la visibilitat i el mínim impacte 
en el trànsit. 
2.2.1. La idoneïtat de les característiques tècniques, la quantitat total del

material proposat, el disseny , la funcionalitat i l’adequació a les
necessitats del servei (fins a 3 punts)

2.2.2. Contenerització: compliment de les normatives vigents, material del
contenidor que minimitzi els efectes del vandalisme, accessibilitat,
centrador de contenidors, identificador fraccions, etc. (fins a 1 punt)

2.2.3. Els plans de manteniment de la maquinària i els contenidors (fins a
1 punt)

2.2.4. Sistemes de senyalització de vehicles que facin visible el servei,
garanteixin la seguretat dels equips que estan treballant i que
ajudin a minimitzar les molèsties al trànsit rodat (fins a 1 punt)

TOTAL PUNTUACIÓ RECURSOS MATERIALS (6 punts)

3

1

1

1

SGM
6

3 2,5

1 1

1 1

1 1

UR-RU TA-AR
6 5,5

2

1

1

1

FCC
5

 
2.3) Compromís de resultats : FINS A 6 PUNTS 
 

2.3.1) Flexibilitat del servei : FINS A 2 PUNTS. 
 
Al llarg de la memòria descriptiva del servei, totes les empreses inclouen comentaris en els 
que donen importància a donar prioritat a una certa flexibilitat en el servei per tal de poder 
atendre imprevistos o actuacions prioritàries. 
 

Sistema de seguiment i control de qualitat. Control documental del servei : FINS A 2 PUNTS. 
 
 
Es plantegen diversos sistemes de seguiment de l’actuació de la concessionària, així com 
sistemes de control de qualitat del servei que s’ofereix. Essencialment, existirà un sistema de 
seguiment continuat de l’activitat de l’empresa i un model de control de qualitat extern 
regular que permetrà avaluar de manera objectiva la feina efectuada. 
 
2.3.2) Sistema de comunicació empresa-ajuntament: màxima puntuació a les propostes 

amb una major agilitat i fiabilitat dels resultats: FINS A 2 PUNTS. 
 
Les propostes que es presenten per part de les empreses garanteixen en bona part la 
possibilitat d’un seguiment del servei per part dels serveis tècnics de l’Ajuntament. 
2.3.1. Flexibilitat del servei (fins a 2 punts)
2.3.2. Sistema de seguiment i control de qualitat. Control documental del

servei. (fins a 2 punts)
2.3.3. Sistema de comunicació empresa-ajuntament: màxima puntuació a

les propostes amb una major agilitat i fiabilitat dels resultats (fins a
2 punts)

TOTAL PUNTUACIÓ COMPROMÍS DE RESULTATS (6 punts)

2

2

2

SGM
6

2 2

2 2

2 2

UR-RU TA-AR
6 6

2

2

2

FCC
6

 

2.4) Mesures de sostenibilitat : FINS A 4 PUNTS 



 

2.4.1) Reducció de contaminació per emissió de gasos d’efecte hivernacle i gasos que 
afecten a la qualitat de l’aire: FINS A 1 PUNTS. 

 
Tot i que en algun cas, no es justifica suficientment, es poden considerar propostes 
equivalents en aquest àmbit. 
 
2.4.2) Maquinària i vehicles amb menor emissió acústica per categoria : FINS A 1 

PUNTS. 
 
Tot i que en algun cas, no es justifica aquest extrem, es poden considerar propostes 
equivalents en aquest àmbit. 
 
 
2.4.3) Maquinària de neteja que garanteixi reducció del consum d’aigua ens els 

tractaments on s’utilitzi l’aigua com a mitjà de neteja : FINS A 1 PUNT. 
 
En aquest aspecte si que es justifica de manera més detallada per part de les empreses el 
rendiment i els sistemes de millora del consum de aigua en aquells serveis a on es fa 
necessari el seu ús. 
 
2.4.4) Reducció del consum a les instal�lacions (reciclatge de residus, consum d’energia, 

ús d’energies netes, mecanismes d’estalvi d’aigua i reducció de materials) : FINS 
A 1 PUNT. 

      
Tot i que en algun cas, no es justifica suficientment, es poden considerar propostes 
equivalents en aquest àmbit. 
 
2.4.1. Reducció de contaminació per emissió de gasos d’efecte hivernacle i

gasos que afecten a la qualitat de l’aire (fins a 1 punt)

2.4.2. Maquinària i vehicles amb menor emissió acústica per categoria.
(fins a 1 punt)

2.4.3. Maquinària de neteja que garanteixi reducció del consum d’aigua
ens els tractaments on s’utilitzi l’aigua com a mitjà de neteja (fins a
1 punt)

2.4.4. Reducció del consum a les instal�lacions (reciclatge de residus,
consum d’energia, ús d’energies netes, mecanismes d’estalvi
d’aigua i reducció de materials)  (fins a 1 punt)

TOTAL PUNTUACIÓ MESURES DE SOSTENIBILITAT (4 punts)

1

1

1

0,5

SGM
3,5

1 1

0,75 0,75

0,5 0,5

0,5 0,5

UR-RU TA-AR
2,75 2,75 2,75

1

0,75

0,5

0,5

FCC

 

2.5) Recursos humans : FINS A 2 PUNTS 
 

2.5.1) Adequació i justificació dels recursos humans. Es tindrà en compte 
l’organigrama, les categories proposades, l’estructura indirecta, els 
departaments de suport al servei, l’equilibri entre els quadres de 
comandament i  el personal operatiu i el dimensionat del personal de 
guàrdia . FINS A 0,5 PUNTS. 

 
 
Les propostes s’adeqüen al que es demanava en el plec de condicions i s’ajusten a les 
necessitats del contracte. 

 
2.5.2) Règim  de  gestió del personal: baixes, absentisme, etc.. Promoure 

l’ocupació de persones amb dificultats particulars d’inserció en el mercat 
laboral.: FINS A 0,5 PUNTS. 

 
 
Les propostes de les empreses plantegen gestionar de manera correcta les incidències 
laborals, així com col�laborar amb el departament de promoció econòmica de l’Ajuntament. 
Per altra banda, existeix el compromís de promoure l’ocupació de persones amb dificultats 
particulars d’inserció. 



 
2.5.3) El pla de formació del personal: especialment els programes que tinguin 

en compte aspectes de relació amb el ciutadà, la imatge, sostenibilitat, 
coneixement precís dels criteris de recollida selectiva de les diferents 
categories de residus, conducció eficient i bones pràctiques : FINS A 0,5 
PUNT. 

 

En tots els casos el pla de formació és molt específic i personalitzat per als perfils laborals 
dels treballadors del contracte. 

 
2.5.4) Complir amb les obligacions relatives a l’adopció de mesures dirigides a 

evitar qualsevol tipus de discriminació laboral entre dona i home exigides 
per l’article 45 de la Llei orgànica 3/2007, de 22 de març, per a la 
igualtat efectiva de dones i homes : FINS A 0,5 PUNTS. 

 
 
Les empreses que han fet oferta s’han compromès per escrit a complir aquest apartat. 
 
2.5.1. Adequació i justificació dels recursos humans. Es tindrà en compte

l’organigrama, les categories proposades, l’estructura indirecta, els
departaments de suport al servei, l’equilibri entre els quadres de
comandament i el personal operatiu i el el dimensionat del personal
de guàrdia  (fins a 0,5 punts)

2.5.2. Règim de gestió del personal: baixes, absentisme, etc.. Promoure
l’ocupació de persones amb dificultats particulars d’inserció en el
mercat laboral (fins a 0,5 punts)

2.5.3. 2.5.3) El pla de formació del personal: especialment els programes
que tinguin en compte aspectes de relació amb el ciutadà, la
imatge, sostenibilitat, coneixement precís dels criteris de recollida
selectiva de les diferents categories de residus, conducció eficient i
bones pràctiques (fins a 0,5 punts)

2.5.4. Complir amb les obligacions relatives a l’adopció de mesures
dirigides a evitar qualsevol tipus de discriminació laboral entre dona
i home exigides per l’article 45 de la Llei orgànica 3/2007, de 22 de
març, per a la igualtat efectiva de dones i homes  (fins a 5 punts)

TOTAL PUNTUACIÓ RECURSOS HUMANS (2 punts)

0,5

0,5

0,5

0,5

FCC
2

0,5 0,5

UR-RU TA-AR
2 2

0,5 0,5

0,5 0,5

0,5 0,5

0,5

0,5

0,5

0,5

SGM
2

 

 

2.6) Altres millores presentades per les empreses : FINS A 2 PUNTS 
Les millores que s’han tingut en compte per valorar aquest apartat han estat les següents: 
SGM 

- Escombradora de 2 m³ per a zona de vianants. 
UR/RU 

- Instal�lació de un corró compactador a la deixalleria. 
- Operari de neteja manual segregat per tasques específiques. 
- Neteja en torn de tarda diumenges i festius. 
- Neteja de places en festius. 
- Increment dels contenidors de recollida selectiva. 

TA/AR 
- Increment de 60 jornades per neteges diverses. 
- Equip destinat a qualsevol actuació de neteja fora del previst compost per un operari 

i un porter. 
- Instal�lació de placa solar a la deixalleria. 
- Instal�lació de sistema de tractament de aigües residuals a la base del servei. 

FCC 
- Pla pilot de seguiment automàtic d’emplenament dels contenidors. 
- Bascular servei de recollida de vidre de dissabtes a la fracció paper. 
- Sistema de protecció contraincendis i col�locació de baranes de protecció a la 

deixalleria. 
- Escombradora de 2 m³ per a zona de vianants. 
- Cobertura doble festius. 



- Neteja de sorrals de col�legis. 
- Equip de recollida d’excrements d’animals. 

TOTAL PUNTUACIÓ ALTRES MILLORES (2 punts)
SGM
0,75

UR-RU TA-AR
1,5 1

FCC
1,75

 
 
3.- Un cop analitzada la oferta i les especificacions tècniques exposades, en surt el següent 
quadre de puntuació: 

2.1. PROPOSTA ORGANITZATIVA (24 PUNTS)

2.1.1. RECOLLIDA DE RESIDUS:  FINS A 10 PUNTS

Organització i desenvolupament del servei (fins a 5 punts)

Servei de manteniment de contenidors i àrees soterrades
mitjançant la subcontractació a un centre especial de treball proper
al municipi de Castellar del Vallès (fins a 2 punts)

Proposta de distribució de contenidors que fomentin la recollida
selectiva, especialment a les urbanitzacions i al nucli antic de
Castellar del Vallès (fins a 3 punts)

2.1.2. NETEJA VIÀRIA:  FINS A 10 PUNTS

Organització i desenvolupament del servei (fins a 7 punts)

Increment dels serveis proposats que superin els serveis mínims
requerits, tant en freqüència, en nombre d’equips o en tipologia de
maquinària (fins a 3 punts)

2.1.3. DEIXALLERIA MUNICIPAL:  FINS A 4 PUNTS

Adequació tècnica, idoneïtat i coherència de la proposta
organitzativa i de gestió dels serveis (dins a 2 punts)
Propostes que incrementin la valorització dels materials (fins a 1
punt)
Augment de la reutilització de materials a través de les entitats
socials del municipi: lloc per emmagatzemar a cobert i protocol de
treball amb aquestes entitats (fins a 0,5 punts)
Retolació informativa i de seguretat i senyalització horitzontal (fins
a 0,5 punts)

TOTAL PUNTUACIÓ PROPOSTA ORGANITZATIVA (24 punts)

2.2. RECURSOS MATERIALS (6 PUNTS)

2.2.1. La idoneïtat de les característiques tècniques, la quantitat total del
material proposat, el disseny , la funcionalitat i l’adequació a les
necessitats del servei (fins a 3 punts)

2.2.2. Contenerització: compliment de les normatives vigents, material del
contenidor que minimitzi els efectes del vandalisme, accessibilitat,
centrador de contenidors, identificador fraccions, etc. (fins a 1 punt)

2.2.3. Els plans de manteniment de la maquinària i els contenidors (fins a
1 punt)

2.2.4. Sistemes de senyalització de vehicles que facin visible el servei,
garanteixin la seguretat dels equips que estan treballant i que
ajudin a minimitzar les molèsties al trànsit rodat (fins a 1 punt)

TOTAL PUNTUACIÓ RECURSOS MATERIALS (6 punts)

1,6 3,3 3,25 3,05

1,5

0,5 2,5 1 1,5

QUADRE RESUM DE PUNTUACIÓ

SGM UR-RU TA-AR FCC

5,25 3,75 4,75 6

2 2,5 2 3

1 1 1,25 2

0,5 1 1 1

0,25 0,25 0,25 0,5

0,5 0,5 0,5 0,5

TA-AR FCC
12,6 16,3 16 19,05

3 3 2,5 2

1 1 1 1

1 1 1 1

1 1 1 1

SGM UR-RU TA-AR FCC
6 6 5,5 5

1 1,5 2

SGM UR-RU

 
 



2.3. COMPROMÍS DE RESULTATS (6 PUNTS)

2.3.1. Flexibilitat del servei (fins a 2 punts)
2.3.2. Sistema de seguiment i control de qualitat. Control documental del

servei. (fins a 2 punts)
2.3.3. Sistema de comunicació empresa-ajuntament: màxima puntuació a

les propostes amb una major agilitat i fiabilitat dels resultats (fins a
2 punts)

TOTAL PUNTUACIÓ COMPROMÍS DE RESULTATS (6 punts)

2.4. MESURES DE SOSTENIBILITAT (4 PUNTS)

2.4.1. Reducció de contaminació per emissió de gasos d’efecte hivernacle i
gasos que afecten a la qualitat de l’aire (fins a 1 punt)

2.4.2. Maquinària i vehicles amb menor emissió acústica per categoria.
(fins a 1 punt)

2.4.3. Maquinària de neteja que garanteixi reducció del consum d’aigua
ens els tractaments on s’utilitzi l’aigua com a mitjà de neteja (fins a
1 punt)

2.4.4. Reducció del consum a les instal�lacions (reciclatge de residus,
consum d’energia, ús d’energies netes, mecanismes d’estalvi
d’aigua i reducció de materials)  (fins a 1 punt)

TOTAL PUNTUACIÓ MESURES DE SOSTENIBILITAT (4 punts)

2.5. RECURSOS HUMANS (2 PUNTS)

2.5.1. Adequació i justificació dels recursos humans. Es tindrà en compte
l’organigrama, les categories proposades, l’estructura indirecta, els
departaments de suport al servei, l’equilibri entre els quadres de
comandament i el personal operatiu i el dimensionat del personal
de guàrdia  (fins a 0,5 punts)

2.5.2. Règim de gestió del personal: baixes, absentisme, etc.. Promoure
l’ocupació de persones amb dificultats particulars d’inserció en el
mercat laboral (fins a 0,5 punts)

2.5.3. El pla de formació del personal: especialment els programes que
tinguin en compte aspectes de relació amb el ciutadà, la imatge,
sostenibilitat, coneixement precís dels criteris de recollida selectiva
de les diferents categories de residus, conducció eficient i bones
pràctiques  (fins a 0,5 punts)

2.5.4. Complir amb les obligacions relatives a l’adopció de mesures
dirigides a evitar qualsevol tipus de discriminació laboral entre dona
i home exigides per l’article 45 de la Llei orgànica 3/2007, de 22 de
març, per a la igualtat efectiva de dones i homes  (fins a 0,5 punts)

TOTAL PUNTUACIÓ RECURSOS HUMANS (2 punts)

2.6. ALTRES MILLORES (2 PUNTS)

TOTAL PUNTUACIÓ ALTRES MILLORES (2 punts)

TOTAL PUNTUACIÓ

2 2 2 2

6 6

SGM UR-RU TA-AR FCC
30,85 34,55 33,25 36,55

SGM UR-RU TA-AR FCC
0,75 1,5 1 1,75

0,75 1,5 1 1,75

0,5 0,5 0,5 0,5

SGM UR-RU TA-AR FCC

0,5 0,5 0,5 0,5

0,5 0,5 0,5 0,5

3,5 2,75 2,75 2,75

0,5 0,5 0,5 0,5

0,5 0,5 0,5 0,5

SGM UR-RU TA-AR FCC

1 0,75 0,75 0,75

1 0,5 0,5 0,5

6 6

1 1 1 1

2 2 2 2

SGM UR-RU TA-AR FCC

2 2 2 2

2 2 2 2

 
ATESA la reunió de la Mesa de contractació celebrada el 22 d’abril de 2014 per a la 
valoració de les propostes econòmiques dels licitadors i VIST l’informe tècnic de 



valoració dels criteris objectius de caràcter econòmic i de valoració global de les 
ofertes, amb el contingut literal següent: 
“RESULTA 
1.- Les empreses que han presentat oferta amb les condicions establertes al Plec 
han estat: 

- SERVEIS GENERALS per MUNICIPIS, S.A. (SGM) 
- UTE formada per URBASER,S.A. i SERVEIS INTEGRALS DE MANTENIMENT 

RUBATEC S.A. (UR-RU) 
- UTE formada per TALHER, S.A i ARCA del MARESME, S.L.L. (TA-AR) 
- FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS, S.A. (FCC) 

2.- Al Plec de Clàusules Administratives Particulars, a la clàusula 18, apartat 1, 
s’estableixen els criteris de valoració, que no depenen d’un judici de valor, que 
suposen un 56 % de la puntuació. La puntuació es reparteix de la següent manera: 
40 punts. Millor oferta econòmica. La valoració dels punts es farà en base a 
l’aplicació de la fórmula següent 

 40*( Pbaix / Plic) 
On: 
Plic és el preu del licitador. 
Pbaix és el preu del licitador amb l’oferta econòmica més baixa 

En cas de considerar que una proposta pot estar, total o parcialment, incursa en 
presumpció de temeritats per valors anormals o desproporcionats sobre la mitjana 
d’ofertes presentades, serà avaluada a banda per delimitar la seva viabilitat o no. 
Es considera baixa temerària tota oferta que es situï en un 20% per sota del preu 
de licitació. 
3 punts. Millor oferta econòmica del material ja amortitzat o pendent d’amortitzar 
(propietat de l’Ajuntament). Per a més detall veure annex 26. 
 3*(Prlic/Prall) 
 On: 
 Prlic: és la proposta del licitador 
 Pralt: és la proposta del licitador amb l’oferta més alta. 
1 punts.  Per una borsa anyal d’hores per a usos en serveis extraordinaris. S’entén 
una hora de treball amb equip complert de treball (escombradora, conductor i  
peó). La valoració dels punts es farà en base a l’aplicació de la fórmula següent: 

 1*( Hlic / Halt) 
On: 
Hlic és el número d’hores presentat pel licitador 
Halt és el número d’hores del licitador amb la proposta més alta 

 
12 punts a la relació de millores detallades en el quadre adjunt. La relació de les 
mateixes han de ser susceptibles de poder ser bescanviades econòmicament a 
criteri dels ST. Caldrà indicar el valor econòmic de les mateixes (iva no inclòs). La 
relació de millores i la seva puntuació és com segueix: 
Els licitadors obtindran la puntuació íntegra de cada una de les millores que 
incloguin a les seves ofertes, sempre i quan aquestes s’ajustin a la valoració 
econòmica indicada.  
• 3 punts : Sistema de control de les aportacions a la deixalleria per part dels 

diferents tipus d’usuaris amb bàscula incorporada. Valoració econòmica: 17.000 
€   

• 1,5 punts: Mesures de seguretat contra robatoris: refer la tanca perimetral, 
tancament de contenidors i càmeres de seguretat. Valoració econòmica:  15.000 
€ 

• 0,5 punts: Implementació a l’escombradora un sistema de reg a pressió puntual per a 
poder atendre la neteja de taques al paviment de les zones. Valoració econòmica: 6.000 
€. 

• 4 punts: Tapar els escocells del municipi de Castellar del Vallès, que representen una 



quantitat aproximada de 1.600 a 2.000 unitats,  amb resines que permetin el flux 
d’aigua a través d’inversions anuals, i que permetin un resultat satisfactori abans de la 
finalització del quart any de la contractació. Valoració econòmica: 160.000 € 

• 1,5 punts: Adequació de 10 àrees d’aportació a les urbanitzacions. Valoració econòmica: 
37.500 € 

• 1,5 punts: Finançament de la campanya inicial de comunicació per a la implantació del 
nou servei. Valoració econòmica: 20.000 € 

 
3.- Un cop analitzades les ofertes presentades, en surt el següent quadre de puntuació: 
 

SGM UR-RU TA-AR FCC

Oferta econòmica oferta 1.866.087,15 € 1.757.576,80 € 1.708.710,61 € 1.817.093,38 €

(40 punts) 40 36,63 38,89 40,00 37,61

SGM UR-RU TA-AR FCC

Oferta material oferta 700.000,00 € 204.761,86 € 50.000,00 € 550.000,00 €

(3 punts) 3 3,00 0,88 0,21 2,36

SGM UR-RU TA-AR FCC

Hores oferta 100 200 1.500 918

1 0,07 0,13 1,00 0,61

SGM UR-RU TA-AR FCC

Sistema control deixalleria 3 punts 3 3 3 3

Mesures seguretat deixalleria 1,5 punts 1,5 1,5 1,5 1,5

Sistema reg escombradora 0,5 punts 0,5 0,5 0,5 0,5

Escocells 4 punts 4 4 4 4

Àrees aportació 1,5 punts 1,5 1,5 1,5 1,5

Campanya comunicació 1,5 punts 1,5 1,5 1,5 1,5

SGM UR-RU TA-AR FCC

51,69 51,90 53,21 52,58

OFERTA ECONÒMICA

OFERTA ECONÒMICA MATERIAL 

 OFERTA HORES

MILLORES

TOTAL CRITERIS OBJECTIUS

 
 
Del que es desprèn que la puntuació total per als conceptes que no depenen de un 
judici de valor és el següent: 
UTE formada per TALHER, S.A i ARCA del MARESME, S.L.L. 53,21 

punts 
FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS, S.A. 52,58 

punts 
UTE formada per URBASER,S.A. i SERVEIS INTEGRALS DE 
MANTENIMENT RUBATEC S.A. 

51,90 
punts 

SERVEIS GENERALS per MUNICIPIS, S.A. 51,69 
punts 

 
VIST el decret d’Alcaldia 482/2014, de data 22 d’abril de 2014, de classificació 
d’ofertes presentades i requeriment de documentació a la licitadora per a la que es 
proposa l’adjudicació del contracte. 
ATÈS que FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS, SA ha acreditat estar al 
corrent de les seves obligacions tributàries i amb la Seguretat Social, ha constituït 
la garantia definitiva prevista al plec de clàusules administratives particulars 



regulador del contracte i ha presentat la documentació requerida en relació al 
personal que prestarà el servei i a la pòlissa d’assegurances de responsabilitat civil. 
VIST l’informe de l’interventor. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Adjudicar el contracte de gestió del servei públic de recollida i transport 
dels residus municipals, de la gestió de la deixalleria municipal, de la neteja viària 
del municipi de Castellar del Vallès, la gestió de la recollida i transport de les 
fraccions de paper, cartró, envasos i vidre de Sant Llorenç Savall i la recollida i 
transport dels residus de la deixalleria de Sant Llorenç Savall, a FOMENTO DE 
CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS, SA, amb NIF A28037224, per un import anual 
total d’1.817.093,38 EUR, IVA exclòs (1.998.802,72 EUR, IVA inclòs), essent la part 
corresponent al servei a prestar a l’Ajuntament de Castellar del Vallès 
d’1.787.382,87 EUR, IVA exclòs (1.966.121,16 EUR, IVA inclòs), d’acord amb el 
detall següent: 
Lot 1: 1.624.448,25 EUR, IVA exclòs (1.786.893,08 EUR, IVA inclòs) 
Lot 2 (83 % del preu total del lot): 33.770,52 EUR, IVA exclòs (37.147,57 EUR, IVA 
inclòs) 
Lot 3 (85 % del preu total del lot): 129.164,10 EUR, IVA exclòs (142.080,51 EUR, 
IVA inclòs) 
SEGON.- Acceptar l’oferta econòmica per l’adquisició del material amortitzat o 
pendent d’amortitzar corresponent als béns assenyalats al plec de clàusules 
administratives particulars regulador del contracte, per un import de 550.000,00 
EUR, sense perjudici d’aquella amortització corresponent a béns de l’anterior 
concessionari que es liquidarà en els termes establerts al plec de clàusules 
regulador del contracte, i requerir l’adjudicatari perquè ingressi aquest import a la 
Tresoreria municipal abans de la formalització del contracte administratiu. 
TERCER.- Acceptar la bossa anual d’hores per a usos en serveis extraordinaris, per 
918 hores anuals (escombradora, conductor i peó), i donar conformitat a les 
millores proposades per l’adjudicatari que es descriuen i valoren econòmicament a 
l’oferta presentada. 
QUART.- Autoritzar i disposar la despesa a càrrec de les partides i exercicis 
següents del pressupost municipal: 
 

 
 

Exercici 

Partida 
A2-162-227.00 

EUR 

Partida 
A3-162-227.00 

EUR 
   
2014 584.338,44 562.565,57 
2015 1.001.723,08 964.398,08 
2016 1.001.723,08 964.398,08 
2017 1.001.723,08 964.398,08 
2018 1.001.723,08 964.398,08 
2019 1.001.723,08 964.398,08 
2020 1.001.723,08 964.398,08 
2021 1.001.723,08 964.398,08 
2022 1.001.723,08 964.398,08 
2023 1.001.723,08 964.398,08 
2024 417.384,64 401.832,51 

 
CINQUÈ.- Publicar l’adjudicació en el perfil del contractant i en el Butlletí Oficial de 
la Província de Barcelona. 
SISÈ.- Notificar aquest acord a tots els licitadors i a Intervenció, i informar als no 
adjudicataris que tenen sis mesos, a partir de la notificació del present acord, per a 
retirar la documentació, transcorreguts els quals aquella que no sigui transcendent 
per a l’expedient serà destruïda. 
 



INTERVENCIONS 
El Sr. Aleix Canalis fa una lectura resumida de la proposta i justifica la urgència 
dient que la modificació de la resolució del Tribunal Català de Contractes ens ha 
deixat poc termini per resoldre l’expedient abans del Ple.   
Per Grup de l’Altraveu intervé el Sr. Dani Sagrera, i diu que per coherència amb el 
que van votar, el nostre vot serà en contra. 
VOTACIÓ: Votada la urgència d’aquest tema, s’aprova per unanimitat, s’inclou 
en l’ordre 
del dia de la sessió, a continuació posat a votació: 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:       DINOU          (19) dels regidors del PSC, CiU  i PP 
 Vots en contra:   DOS             ( 2)  dels regidors de l’Altraveu           
 Abstencions:      CAP 

 
7.- PRECS I PREGUNTES 
Per CiU el Sr. Josep Carreras, intervé dient:  
Abans de fer la pregunta ens agradaria explicar el perquè el nostre grup municipal 
fa aquesta pregunta. 
En el Ple Municipal del passat 19 de desembre de 2013 es va aprovar per 
unanimitat un Pla de suport a l’emprenedoria. Si miro l’agenda, observo que el 27 
de novembre varem fer una visita a l’espai de co-treball a Sant Feliu del Llobregat, i 
uns dies abans, el 13 de novembre i el 2 d’octubre, es van celebrar reunions amb el 
regidor Joan Creus a la sala Alfons Gubern (El Mirador) per escoltar les propostes 
de la regidoria de promoció econòmica. Ha passat un cert temps, el nostre grup 
municipal vol fer algunes preguntes donat que des de l’aprovació del Pla de suport 
a l’emprenedoria han passat 4 mesos i des de la darrera reunió 5 mesos.   
“ATÈS que en el Ple Municipal del passat 19 de desembre de 2013 es va aprovar 
per unanimitat el Pla de Suport a l’emprenedoria. 
ATÈS que el Pla de Suport contemplava tot un seguit de mesures encaminades al 
foment de l’ocupació, a les polítiques de promoció econòmica i al desenvolupament 
de la cultura emprenedora. 
ATÈS que el Pla de Suport pretenia realitzar diverses actuacions implementades 
amb les que es relacionen a continuació: en relació al teixit associatiu local, els 
partenariats al territori,  les infraestructures, el desenvolupament dels vivers 
d’empreses, els espais de cotreball, el finançament dels emprenedors i 
emprenedores, els tributs locals i l’agilització dels tràmits. 
Demanem: 
1) En relació al teixit associatiu local.  En quina fase es troba la creació de la 
comissió de treball oberta als agents socials, empresarials i econòmics i també 
polítics, que serveixi de posada en comú de les visions complementàries de 
desenvolupament econòmic al territori? 
- En relació al desenvolupament dels vivers d’empresa i els espais de cotebrall. 
S’han unificat els reglaments de funcionament del Centre de Serveis per a 
Empreses i el del Centre de Coneixement El Mirador?   
2) Després de llegir amb sorpresa la nota de premsa publicada el passat dimecres 
16 d’abril, on es deia que el Centre de Serveis disposa d’un espai de cotreball, 
desitjaríem que ens expliquessin 
3) Des de quan està en funcionament aquest espai de cotreball? Quantes persones 
hi participen i qui n’és el director /dinamitzador? Amb quins mitjans? Quines són les 
tarifes que hi regeixen i com s’apliquen? Perquè s’ha decidit ubicar-lo al Centre de 
Serveis enlloc del Mirador, tal com s’havia comentat a la comissió? 
Respon el Sr. Joan Creus,  PSC, dient que en relació al  teixit associatiu local, si 
que és cert que un dels compromisos d’aquest pla de suport a la emprenedoria ho 
contempla. A inicis del mes de gener vam contactar amb els interlocutors 
econòmics per tractar els aspectes que afecten al desenvolupament empresarial del 
municipi, i la propera reunió es farà el 14 de maig, per tant el compromís, des 



d’aquí, és que properament convocaren una reunió amb els polítics del consistori 
per treballar en quin ha de ser el funcionament d’aquesta comissió. 
Sobre la segona qüestió del desenvolupament dels vivers d’empresa, els espais de 
co-treball  i sobre la seva unificació de reglaments, dir que si, aquest és un acord 
que justament en el ple de desembre es va fer la seva aprovació . I la última 
qüestió  relativa a l’espai de co-treball  ubicat al centre de serveis, dir que les 
reunions prèvies a l’aprovació d’aquest pla de suport a la emprenedoria; els grups 
ja vam acordar que no hi havia una partida pressupostària específica i que per tant 
durant el 2014 el que farien amb els recursos ja propis de la regidoria seria 
treballar en posar els bases per un espai mes potent de co-treball. En l’acord 
aprovat en el ple de desembre proppassat ja recollíem que el centre de serveis 
pugui facilitar espais per al co-treball. 
La proposta de preu incloïa fins a tres mesos sense cost per a nous emprenedors, 
una proposta de fins a tres mesos sense cost per a persones en procés de 
constitució de l’activitat, i a partir d’aquest moment un preu de 95 € mensuals. 
En aquest moment de tots els plans d’empresa que s’estan realitzant al centre de 
serveis hi ha dos emprenedors interessats i ens han manifestat que tant bon punt 
la  oferta de telecomunicacions sigui operativa endegarien els seus projectes i 
entenem que s’arxivaria a consolidar aquest espai  en major mesura,. 
De la mateixa manera aquests perfils ja estan col�laborant amb empreses ubicades 
en el viver d’empreses. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent les nou del vespre, s’aixeca 
la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 


